

#043

## 向香港中東商界代表簡介香港AEO計劃 Introduction of HKAEO Programme to Hong Kong & Middle East Business Representatives





香港海關於今年10月10日在香港海關總部大樓舉辦了「香港AEO計劃交流會」,超過70位香港 - 中東經貿協會的會員及相關商界代表蒞臨出席,海關關長何珮珊亦特意到場與一眾與會人士交流。

海關助理關長(稅務及策略支援)許劍致歡迎辭時表示,香港海關現時已與13個經濟體達成AEO互認安排,並積極拓展互認安排版圖至更多經濟體,包括海灣阿拉伯國家合作委員會(海合會)成員國及「一帶一路」沿線經濟體,以協助本地企業開拓海外商機。海關人員亦介紹了香港AEO計劃的優點,務求吸引更多本地企業申請成為香港AEO,專享多項通關優惠,提升競爭力和銷售能力。

On 10 October 2023, Hong Kong Customs organized the "Seminar on HKAEO Programme" at the Customs Headquarters Building. Over 70 members of the Hong Kong-Middle East Business Chamber (HKMEBC) and other related business representatives attended the seminar. Commissioner Ms Louise Ho was also present to meet the participants.

During the seminar, Assistant Commissioner (Excise and Strategic Support) Mr Rudy Hui delivered a welcome speech emphasizing that Hong Kong Customs had established AEO Mutual Recognition Arrangements (MRAs) with 13 economies and was actively expanding the AEO MRA network to include more economies, including Gulf Cooperation Council countries and economies along the Belt and Road Region, to assist local enterprises in exploring overseas business opportunities. Hong Kong Customs' representative also introduced the benefits of the HKAEO Programme to attract more local traders to participate. Successful applicants can enjoy multiple trade facilitation benefits, strengthening their competitiveness and marketability.

